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Vzhledem  k  nástupu  žáků  populačně  silných  ročníků  ze  základních  na  střední  školy
v Libereckém kraji hejtman Martin Půta žádá navýšení počtu míst v třídách prvních ročníků
středních škol v regionu. Tomuto kroku směrem k vedení vzdělávacích institucí předcházela
jednání se zástupci školských zařízení i odborníků v dané oblasti.

„Zažíváme nárůst počtu žáků vycházejících z devátých ročníků základní školy. Ředitelky a ředitelé
středních škol, které kraj zřizuje, budou muset tomu trendu vzrůstu demografické křivky co nejdříve
přizpůsobit možnosti počtu míst na středních školách,“ vysvětlil hejtman Martin Půta. „Požádal
jsem je proto dnes dopisem k navýšení počtu žáků ve třídě na 32, respektive na 34.“      

Od školního roku 2006/2007 až do roku 2017/2018 docházelo k trvalému poklesu naplněnosti
prvních ročníků v segmentu středoškolského vzdělávání. V průměru každým rokem začalo na
středních školách studovat kolem čtyř tisíc žáků. Od školního roku 2018/2019 nastal mírný
nárůst  v  počtu žáků prvních ročníků,  a  to až do školního roku 2021/2022.  V následujícím
školním roce, tj.  2022/2023 došlo ke zvýšení počtu žáků prvních ročníků až na současných
5.070 žáků – z toho 5.030 žáků v denní formě vzdělávání a 40 v ostatních formách vzdělávání
(bez oborů nástavbového studia).

„V  Libereckém  kraji  nemůžeme  hovořit  o  nějakém  dramatickém  nedostatku  míst  na  středních
školách. I tak by ale měly počty míst v budoucnu kopírovat narůstající množství žáků vycházejících
z posledních ročníků základních škol, proto jsem dnes o záměru navýšení míst informoval vedení
středních škol,“ doplnil Půta.


